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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministru odbrane, 
Rasku Konjevicu, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Po§tovani ministre,

Na koji nacin mozete rijesiti problem Skolovanja kadeta na prestiznim 

specijalizovanim medjunarodnim vojnim skolama, obzirom da je postupak odabira u 

ranijim slucajevima bio najblaie receno nekredibilan.

Obrazlo2;enje cu dati na sjednici Skupstine.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.

POSLANICA
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Adresa: Jovana Tomasevica 29, 
81000 Podgorica, Crna Gora 

tel: +382 20 243 051 
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L 04. 07. 2022.godineBr:

Skupstina Crne GoreZa:

Predmet: Pisani odgovor na poslanicko pitanje

U skladu sa clanom 191 Poslovnika Skupstine Crne Gore ("Sluzbeni list RCG", br. 51/06, 
66/06 i “Sluzbeni list CG”, br. 88/09, 80/10, 39/11, 25/12, 49/13, 32/14, 42/15, 52/17, 
17/18, 47/19, 112/20 i 129/20 i 65/21), u predvidenom roku, u prilogu dostavijamo pisani 
odgovor na pitanje koje je ministru odbrane, mr Rasku Konjevicu, postavila posianica 
Demokratske partije socijalista, gospoda Daliborka Pejovic.

'fnr-B^iko Konjevic

X
Dostavijeno:

• Naslovu;
• Kabinetu ministra;
• a/a.

http://www.mod.aov.me


Na koji nacin mozete rijesiti problem skolovanja kadeta na prestiznim 

specijalizovanim medunarodnim vojnim skolama, obzirom da je 

postupak odabira u ranijim slucajevima bio najblaze receno 

nekredibilan?

U Ministarstvu odbrane u toku je preispitivanje prethodno donesenih odiuka 

u vezi sa obrazovanjem kadeta na prestiznim saveznickim vojnim 

akademijama i evidentni su propusti prilikom raspisivanja oglasa za izbor 

kadeta za obrazovanje na vojnim akademijama. Jedan od glavnih uocenih 

nedostataka jeste cinjenica da je metodologija za sprovodenje javnih oglasa 
donosena nakon raspisivanja javnih oglasa i iste nijesu objavijivane na 

zvanicnoj internet stranici Ministarstva odbrane, sto dovodi u pitanje sumnju 

da se oglasi nijesu sprovodili na transparentan i profesionalan nacin.

Konkretno, javni oglas za izbor sestoro kadeta za obrazovanje na vojnim 

akademijama u Republici Grckoj, je objavijen 1. juna 2022. godine a 

Metodologija za sprovodenje oglasa donesena je 4. juna 2022. godine, i 
nikada nije objavijenja na sajtu Ministarstva odbrane.

Dio problema predstavija i to sto je u Odluci o izboru kandidata data 

pogresna pravna pouka u dijelu koji se odnosi na pravo na zaibu, u smislu 

da su kandidati umjesto adrese Komisije za zalbe Viade Crne Gore upuceni 
na Upravni sud, koji se proglasio nenadlezim. Nakon toga, jedan od 

kandidata zalio se Komisiji za zalbe Viade Crne Gore koja je ponistila odluku 

Ministarstva odbrane i predmet vratila prvostepenom organu, te je zatrazila 

od Ministarstva dokumentaciju o kompletnom oglasu, koja prethodno nije 

dostavljena Komisiji. Umjesto toga Vlada Crne Gore je, na eiektronskoj 
sjednici, donijela rjesenje o prestanku mandata predsjednice i clanova 

Komisije za zalbe, cime je napravljen svojevrstan pravni galimatijas.

Komisija za zalbe Viade Crne Gore u novom sazivu, odiucujuci po zalbi, 
donijela je Rjesenje broj UPlI 06-102/22-17 od 9. juna 2022. godine, kojim 

se ponistava odIuka Ministarstva odbrane i predmet vraca prvostepenom 

organu na ponovno postupanje. Kadeti koji su prosle godine odiukom 
Ministarstva odbrane upuceni na Vazduhoplovnu vojnu akademiju u Grckoj 
su vec godinu dana u procesu obrazovanja i obuke, pa u ovakvoj pravnoj 
zavrziami koja je nastala i nespremnosti prethodnog menadzmenta



Ministarstva odbrane da rijesi ovo pitanje, ne bi bilo ni diplomatski korektno 

povlaciti kadete.
Ministarstvo odbrane je vec preduzelo konkretne korake koji se odnose na 

buduce javne konkurse, ukijucujuci i izbor kadeta za obrazovanje na 

inostranim akademijama.

U tom smislu definisane su jasne smjernice svim komisijama da posebnu 

paznju posvete metodologijama za sprovodenje oglasa, kako bi krajnji 
rezultati bili objektivni, a subjektivnost smanjena na najmanju mogucu mjeru. 
Izvrsene su i odredene kadrovske izmjene u komisijama. Jedan od njihovih 
zadataka bice i analiza postojecih zakonskih rjesenja i podzakonskih akata 

kako bi se dodatno unaprijedila transparentnost i vratilo povjerenje mladih u 

Crnoj Gori da je obrazovanje na prestiznim vojnim akademijama jednaka 

sansa za sve.
Takodje, na inicijativu kadeta koji se skoluju na akademijama u Italiji, a koje 

priiliku da upoznam, o povecanju stipendija tokom skolovanja 

istima cemo izaci u susret i nadam se time i same konkurse uciniti 
atraktivnijim, a kadete tokom skolovanja zadovoijnijim.

sve

sam imao


